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TELÈFONS D’INTERÈS 

Dispensari municipal 972 765 005 
CAP de l’Escala 972 776 060 
Farmàcia - Sara Bagué 972 788 471 Escola
Pública El Rajaret 972 788 035 Parròquia
972 788 201 
Mossos d’Esquadra 112 
Bombers 112 Ambulància 112

AJUNTAMENT

972 788 105 
www.bellcaire.cat 

Horari d’administració 
Dilluns de 9 a 14 i de 16 a 19 
De dimarts a divendres de 9 a 14 

E-mail: ajuntament@bellcaire.cat 
Telèfon: (34)972788105 
Facebook
https://facebook.com/ajuntament.3
Bellcaire d’Emporda - Ajuntament 

Whatsapp 
centrecivic@bellcaire.cat 
+34 617991864 

Sessions plenàries: Últim dilluns de
mesos parells a les 20h (febrer, abril, juny,
agost, octubre i desembre). Es pot seguir
per Facebook en directe. 

Alcaldia 
Sra. Ceci Barnosell Sabrià 
Dilluns a Divendres de 9 a 14 
Cal concertar cita prèvia 
Telèfon : (34)972788105 

Horari secretària interventor 
Sr. Jordi Quintana Costa 
Cal concertar cita prèvia 
E-mail: secretaria@bellcaire.cat 
Telèfon : (34)972788105 

Serveis tècnics municipals 
Sra. Sandra Fernández Soteras 
Divendres de 9 a 14 
Cal concertar cita prèvia 
Telèfon : (34)972788105 

Serveis socials 
De dilluns a divendres de 9 a 15 
Cita prèvia al telèfon: 639028243

Serveis sanitaris 
Cada dilluns i dimecres 
cada quinze dies. 
Consultar: CAP de l’ESCALA 972776060
CATSALUT 

Punt de trobada 
16h a 20h. 
Consultar :
ludisesportilleure@gmail.com 
685 254 605 

Recollida d’escombraries 
Els dilluns, dimecres i divendres al matí. 

Deixalleria 
Accés amb targeta personalitzada (cal
recollir-la a l’Ajuntament). 

Serveis d’aigua 
AGBAR 
Telèfon d’atenció al client i
reclamacions: 900 405 070 
Telèfon d’incidències i avaries a la xarxa:
900 304 070 
Telèfon per informar lectures: 
900 816 101 

DIRECTORI D’ENTITATS 

Club esportiu bellcairenc – C.E.B.
cebellcairenc@gmail.com
http://cebellcairenc.blogspot.com/ 

Club Futbol Bellcaire
coordinaciofcbellcaire@gmail.com 

Cor Malodes 
Direcció: David Granato
cormalodes@gmail.com
http://cormalodes.blogspot.com.es/ 

Bandera de Catalunya
banderadecatalunya@gmail.com
http://www.banderadecatalunya.org/

AMPA El Rajaret
ampaceipelrajaret@gmail.com 

Fundació Oncolliga Bellcaire
estelblau48@gmail.com
http://www.oncolligagirona.cat/ 

Els Bons Gats elsbonsgats@gmail.com 
638 163 405 / 658 598 918
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Bellcaire no es pot resumir en
les 36 planes d’aquesta revista
que per fi, ja disposeu.. És un
ventall de diversitat temàtica
engrescadora, representada per
entitats i co·lectius i feta pal�lesa
per moltíssimes activtats que
representen l’essència i vitalitat
que perdura al llarg del temps al
nostre poble..

En una món on cada vegada les
indivualitats predominen
enfront de la col�lectivitat, cal
celebrar l’innegable presència
de la cultura popular i la
implicació de tantes persones
reflectida en aquestes pàgines,
que al llarg dels anys denota la
iniciativa d’un municipi que es
mou, evoluciona i es manté més
viu que mai. 

Us ho seguirem mostrant i
descrivint aquí, a la revista del
poble, amb qualitat, profunditat
i interés per allò que més us
motiva de Bellcaire d’Empordà.

Un poble ben informat és un
poble lliure.

Bones festes
i feliç 2024!



XARXES SOCIALS

Cal recordar que es poden seguir i/o veure a posteriori els Plens telemàticament a través del facebook de
l'Ajuntament de Bellcaire d'Empordà. Recordar també, que us podeu inscriure al whatsapp municipal de
l'Ajuntament de Bellcaire d'Empordà, on es fa difusió de les activitats setmanals/mensuals i/o difusió de
missatges d'interès general.

PUOSC – OBRES CARRER MOLÍ

Les obres del carrer molí segueixen el curs previst. Tancades ja les primeres certificacions i pendents dels
acabats de l'enjardinat i algun petit mobiliari, així com a fase final la connexió de les noves línies i la retirada
de tot el cablejat i accessoris existents.

Arribant al tram final per a poder gaudir plenament d'aquesta millora de l'eix vertebrador del poble i amb
voluntat que arribin noves subvencions relacionades per a poder-ne fer la continuació tant de la part
d'entrada del poble com la part de la placeta cap a la zona esportiva.

Finalment, hi ha hagut una desviació considerable del cost de les obres, ja que la proposta inicial era del
2019 i ha passat un temps d'inflació de preus fins al final de l'execució. S'hauran d'assumir aquests
increments durant aquesta i propera anualitat. 

L'ajuntament ha treballat, treballa i treballarà per aconseguir aportacions externes per ajudar a sufragar
aquests increments. Agrair a la Generalitat i la Diputació de Girona ajudar a fer possible aquesta obra. Es
resta pendent d'algun possible ajut extern per sufragar costes de la desviació final.

PRESSUPOST INICIAL PUOSC (2019): 391.500,00 € (126.000 + 265.500)

TOTAL CONJUNT DE L'OBRA amb increment de preus 
- SENSE DESVIACIÓ (23-24)
 
DESPESES ->                                            COST TOTAL DE L'OBRA ->                        471.970,04 €

INGRESSOS PREVISTOS ->                   TOTAL INGRESSOS ->                                  414.192,02 €
  
                                                                    APORTACIÓ MUNICIPAL ->                        57.778,02 €

TOTAL CONJUNT DE L'OBRA INCLOENT INCREMENT DE PREUS 
i DESVIACIÓ (2023-24)

DESPESES ->                                            COST TOTAL DE L'OBRA ->                         520.978,91 €

INGRESSOS PREVISTOS ->                   TOTAL INGRESSOS ->                                  414.192,02 €

                                                                    APORTACIÓ MUNICIPAL ->                        106.786,89 €

INFORMACIÓ MUNICIPAL
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ZONA LOCAL SOCIAL / BAR I EQUIPAMENTS 

Es preveu obrir el bar del Local Social abans de les festes de Nadal. Desprès de l’incendi i les obres de millora.
La licitació inicial del servei, va tornar a quedar deserta per motius personals d’un dels adjudicataris i ha
passat automàticament al segon licitant. L’incendi ha sigut el detonant per fer una parada i actualització de
serveis i equipaments de la zona del Bar del Local. Aquest edifici té quasi 50 anys, no s’ha pogut esbrinar a
hores d’ara la data concreta de la seva construcció, i calia una millora tant del continent com del contingut
en general. Com diuen, “D'un gran mal en surt un gran bé” i realment calia un bon rentat de cara.

Si algú té més dades sobre les dates de l’inici de la construcció del Local Social, seria útil per posar una placa
d’homenatge i record, però desprès de varis intents i converses amb, encara no hi ha suficients dades. La
construcció d’aquest local social (bar i sala) la va fer gent del poble de Bellcaire d’Empordà (de formar
totalment voluntària) i gràcies aquesta gent, en podem gaudir a dia d’avui i que per molts anys més es
pugui seguir fent. Ara és feina nostra i de les següents generacions anar-lo mantenint i millorant en tot lo
possible.



Tràmit IMPORT COBRAT

PACTE D'ESTAT 2023 (Violència de Gènere) 1.648,85   1.648,85  

REFORMA SALA LOCAL SOCIAL 148.793,70 PENDENT RESOLUCIÓ

EQUIPAMENTS ESCÈNICS 4.500,00   PENDENT RESOLUCIÓ

PUOSC (EXTRAORDINÀRIA FORA CONCURRÈNCIA) 40.000,00   PENDENT RESOLUCIÓ

REDUCCIÓ DE LA VULNERABILITAT (ÀMBIT 1) 8.470,00   RESOL PROVISIONAL

JUTJAT DE PAU 2023 877,00   877,00  

REDACCIÓ PLA DE SEQUERA 7.865,00   RESOL PROVISIONAL

COMPENSACIÓ ELECTES 2023 9.190,50   9.190,50  

DESPESES CORRENTS CONSULTORI (SAC) 4.272,45   50% COBRAT

INVERSIONS CONCULTORIS LOCALS (SACI) 2023 989,13   989,13  

ESTIL DE VIDA SALUDABLE (PM07) 2023 5.927,55   5.927,55  

FONS EXTRAORDINARI (DIPUTACIÓ) PER A PUOSC 22.558,51   22.558,51  

FONS COOPERACIÓ (CA LA PEPETA) 38.875,60   38.875,60  

FONS COOPERACIÓ (NOVES TECNOLOGIES) 829,79   829,79  

FONS COOPERACIÓ (CULTURA) 6.860,40   6.860,40  

FONS COOPERACIÓ (CAMINS)  1.100,00   1.100,00

FONS COOPERACIÓ (SECRETARIS) 10.000,00   10.000,00

PLAGUES URGANES (PT01) 2023 9.754,99  
(PENDENT COBRAR
3229,40)

MILLORA I RENOVACIÓ SUBMINISTRAMENT AIGUA   (PENDENT RESOL�LUCIÓ)

REHABILITACIÓ MINISTERI (ESTAT)   (PENDENT RESOL�LUCIÓ)

LECTORS, AUTORS, TRADUCTOR I IL�LUSTRADORS   (PAGAT ALS AUTORS)

 

Tot i la parada (que ha calgut per a poder fer aquest rentat de cara), l’equip de govern està content amb la
millora i aposta per una segona fase de la resta de l’espai de la Sala del Local Social (coberta i equipaments),
pendents d’una possible subvenció.  

Les millores afegides a la zona del bar són: nova coberta aïllada, amb nou fals sostres i noves lluminàries i
sistema de so, nous equips de climatització, nova instal�lació elèctrica i nous comptadors d’aigua i llum per
separat de la resta de la zona esportiva i local (amb totes les homologacions actuals pertinents), nova cambra
frigorífica, nova xemeneia d’extracció de fums, i nous equipaments de tot el tema cuina i accessoris, entre
altres.  S’espera que aquestes millores afegides ajudin a fer-ne l’espai més confortable per gaudir-ne.

PRINCIPALS SUBVENCIONS

Un any més cal agrair a les entitats que aporten subvencions per ajudar a sufragar costes per al funcionament
del dia a dia, sobretot en Ajuntaments petits com Bellcaire d'Empordà, on la recaptació no podria fer-ho. La
Diputació de Girona i Generalitat, són les més rellevants.

INFORMACIÓ MUNICIPAL
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Ingressos    

2024

Cap I Impostos directes 325.600,00

Cap II Impostos indirectes 20.000,00

Cap III
Taxes i altres
ingressos 

162.575,00

Cap IV Subvencions 373.685,00

Cap V
Ingressos
patrimonials

2.640,00

Cap VII
Transf. Diputació /
Generalitat

50.000,00

Total 934.500,00

Despeses    

2024

Cap I Personal 236.100,00

Cap II
Despesa corrent i
serveis

487.950,00

Cap III Interessos 1.615,00

Cap IV Subvencions 66.485,00

Cap VI
Inversions (zona
verda, PUOSC)

136.000,00

Cap IX Amortitzacions 6.350,00

Total 934.500,00

ORDENANCES I TAXES

L'equip tècnic de l'Ajuntament, en especial el de
secretaria, treballa i vetlla per al control i
elaboració de les ordenances. S'està fent una
actualització de diverses ordenances i creació de
noves per a poder tenir una millor regulació
municipal i adherir-nos al servei de procediments
sancionadors en matèria de trànsit i d'infracció
d'ordenances a través del Consell Comarcal.
S’espera tenir la regulació feta un cop acabades les
obres del PUOSC i abans no arribi l’estiu.

Quant a regulació, i de les més importants, s'han
actualitzat les de taxes municipals com ara els
impostos de finques rústiques i urbanes (ibi/u).
Bellcaire continua essent un dels pobles de la
comarca amb l'import mig més baix. També s'han
incrementat les taxes de deixalleria, les quals
s'hauran d'augmentar progressivament fins a
cobrir el cost total del servei, com ho marca la
normativa actual. L'increment el farà
esglaonadament per anualitats, fins a donar-ne el
compliment. Pel que fa al preu de l'aigua, no es
tocava des del 2012. S'ha fet una revisió de preus
per establir uns imports mínims per a cobrir el
servei durant la propera anualitat. Durant les
següents, s'acabarà d'ajustar esglaonadament.

CA LA PEPETA

S'està elaborant una proposta conjunta amb
diferents implicats i entitats per a poder presentar
un projecte a escala provincial. S'han iniciat les
primeres trobades i se seguirà la planificació
proposada amb els diferents implicats. S’espera
poder donar bones notícies i engegar aquest
projecte durant aquesta propera anualitat.

ESTABILITZACIÓ DELS LLOCS DE TREBALL

Aquest tema s’ha explicat en vàries edicions i ara si
toca, aquesta propera anualitat, l'Ajuntament
haurà de regularitzar els llocs de treball de
l'Ajuntament. L'equip polític està content amb el
funcionament i la implicació del personal. És per
això que s'ha demanat al secretari que es faci
l'estabilització de la forma més transparent i
planera possible per aconseguir una regularització
i estabilització abans de finals del 2024, tal com
marca la normativa.

INFORMACIÓ MUNICIPAL
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ESBORRANY PRESSUPOST

Un any més s’ha treballat el pressupost amb
comparativa les anualitats anteriors i amb la previsió de
les següents, ajuntant encara més els seus imports
totals (ja que les regles del romanent fiscal es preveu
que tornin a estar en vigor aquest proper 2024).

Dins el pressupost, i pel que fa a despeses, s'ha apostat
per a l'increment del 10% a les associacions, ja que es
considera que són una part molt important per a la cura
i dinamització del nostre poble. La resta s'ha mantingut
en funció de les dades reals d'aquesta anualitat.



CRONOLOGIA ACTES I ACCIONS DEL 2023’

GENER

El pessebre vivent. Es va poder gaudir un any més del
pessebre vivent. Felicitar-ne un cop més la iniciativa i
donar tot el suport com a nova associació del poble al
Pessebre Vivent de Bellcaire d’Empordà. 

Els Reis Mags de l’Orient, van acompanyar un any
més amenitzats per tota l’escolta reial i aquest cop
acompanyats per focs i una bona tamborinada. Tan
de bo poder gaudir en breu d’aquesta nit màgica. 

INFORMACIÓ MUNICIPAL
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MARÇ

Calçotada ONCOLLIGA. Un any més la calçotada
en benefici d'Oncolliga, arriba al nostre poble amb
un èxit total. Felicitar novament a TOTS els
col�laboradors d'aquesta entitat.

Sopar de la DONA 18 de març. I no parem!!
Felicitats, un cop més a les dones que no deixen
que defalleixi aquesta iniciativa, en especial a les
organitzadores de la nit. Nit màgica de
retrobaments on no podeu faltar!! Que aquesta
iniciativa no es perdi i poder gaudir d'aquest dia de
la dona any rere any.

Dipòsit de l'aigua - Valentí Gubianes. Es rep la
proposta del disseny del dibuix guanyador per
pintar el dipòsit de l'aigua (Edna Casas,
guanyadora) per part de l'il�lustrador Valentí
Gubianes.

Estudi enllumenat: L’Ajuntament s’adhereix a
l’estudi d’enllumenat proposat per la Diputació a
pobles de menys de 2000 habitants. S’ha rebut
aquest estudi estimat en un cost de 234mil euros.
En breu es faran les reunions pertinents per tirar
aquest projecte endavant durant les properes
anualitats (amb subvencions relacionades).
S’agraeix el suport que s’està donant per parts
d’entitats superiors i esperem poder tenir un
sistema eficient a mig termini. 

FEBRER

RUN4CANCER, va arribar a Bellcaire d'Empordà amb
la proposta de 5 o 10 kms. Molta participació i molt
bon ambient. Felicitar-ne la iniciativa.

Carnaval a l'escola. Un any més l'equip de mestres,
AFA i familiars, va poder gaudir del carnaval. S’espera  
tornar-hi aquest any i convidar a la gent del poble a
fer-ne el seguiment i gaudir-ne plegats.

Sopar pessebre. Els amics i membres del pessebre
vivent, van celebrar un sopar amb el recull de diners
de les entrades (entre altres).



Cremes: Nova normativa. S’exposa al públic i se’n fa
difusió. 

Consell Alcaldies - DEIXALLES: Al consell d’alcaldies
del març es tracta de forma preocupada per part de
la majoria d’ajuntaments el tema de planta de
tractament i/o traspàs. Un tema que a hores d’ara
continua sobre la taula del Consell Comarcal, que ha
de buscar i executar junt amb la Generalitat opcions
durant aquesta propera anualitat. 

Pla director i Pla de sequera: Es comença a treballar
des de l’àrea de medi-ambent en aquests nous
plans. 

Curses ciclistes. Campionat de Catalunya: Bellcaire
acull aquest mes i el pas d’algunes altres la resta de
l’any, curses de ciclisme i/o altres, obertament i
incentivant novament l’esport. 

Estelada Plaça Castell, robatori 19 de març: Com
molts altres pobles, es va ser objectiu del robatori de
l’estelada de la plaça. Si bé és cert que amb el vent
es desfila i s’ha d’anar canviat, aquesta vegada no
s’hi va trobar ni un fil. Simplement van tallar la corda
i se la van emportar. Arrel d’això, es va posar la
bandera catalana i fixar al pal (sense corda). Es resta
pendent de fer-ne el canvi i anar alternant les
banderes (estelada i catalana, les quals es considera  
que ambdues representen al país). 

ABRIL

BANDERA DE CATALUNYA i MERCAT MEDIEVAL (7
ABRIL). Bandera de Catalunya, aquest any celebrada
el Divendres Sant 7 d'abril, amb el format de 3 visites
guiades, ja fet algun any anterior. Va ser un dia on
les emocions d'alegria de la gent que ho feia
possible i de la gent que ho podia gaudir es podien
veure a l'ambient. Una data, un dia especial des de
ja fa més de 40 anys que el poble de Bellcaire
d'Empordà gaudeix gràcies a un home, Esteve
Albert i Corp.

MARXA XINO XANO (10 ABRIL). Unes 200 persones
van participar novament a la marxa tradicional del
Xino Xano de Bellcaire d'Empordà.

Semàfors: Rebuda la subvenció per als semàfors de
l'encreuament al camí d'Ullà. Pendent d'execució de
l'obra per unificació per tall de serveis, junt amb la
canalització de fibra òptica. En breu es tindran els
semàfors a l'encreuament amb l'entrada principal
del poble i la urbanització Mas Duc (camí d'Ullà).

INFORMACIÓ MUNICIPAL
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LA SEQUERA: El Consorci d'Aigües de la Costa
Brava, bimensualment fa el Ple. Aquest Ple d'Abril,
malauradament va tenir com a tema principal el de
la Sequera. Tractament i prevenció de la sequera.
L'Ajuntament està elaborant el Pla i l'ordenament
(ordenança) que té previst aprovar aviat (últim Ple
del 2023 o primer Ple del 2024).

Sant Jordi i LA FESTA PETITA - 23 d'abril: Aquest any
es va celebrar la Festa petita junt amb la diada de
Sant Jordi. Aquest dia va estar amenitzat amb la
Missa Solemne, un espectacle (Atrapasomnis) per a
la mainada i un bon concert per part de la
Montecarlo, a la tarda al Local Social.

També es va
poder gaudir de la
bonica exposició
"animalades de
Bellcaire" de
l'Escola el Rajaret
(Educació Infantil) 
a la Sala 1
d'octubre.



Jornada interuniversitària d'Escola Rural 24/25:
Aquest passat mes d'abril es va portar a terme la
jornada inaugural d'escola rural per a estudiants
del grau de mestre a la Sala del Local de Bellcaire
d'Empordà. Hi van assistir uns 120 alumnes, 15
professors de facultats d'Educació Universitària
de Vic, la FUB de Manresa, la UAB, UB i
Blanquerna (URL) de Barcelona, la URV de
Tarragona, la UdL de Lleida i la UdG de Girona. El
tema principal tractat va ser l'escola rural. El
regidor David Font va presidir-ne l'acte.

Sicalwin. Canvi de programa de gestió a
l’ajuntament de Bellcaire d’Empordà. 

MAIG

AIGUA - Bomba d'aigua (NOVA). Se substitueix
una de les bombes d'aigua dels pous d'aigua
potable de Bellcaire d'Empordà. Amb previsió a
garantir el funcionament d'ambdues actuals
durant la temporada d'estiu. Al mateix temps es
continuen amb les analítiques i el control
periòdic.

Per inquietud d'alguns lectors, comentar que
l'aigua de Bellcaire si és cert que presenta ferro i
manganès i es procura clorar a nivells baixos, ja
que, el ferro i el manganès, en contacte amb el
clor precipiten formant partícules que provoquen
que l'aigua surti de color marró (bruta). Per
aquest motiu es manté el nivell de clor a la xarxa
sense baixar el límit inferior segons normativa,
però sense elevar-lo per evitar que l'aigua surti
"bruta". Les analítiques arriben periòdicament i
es troben a disposició de tothom.

S'ha demanat paral�lelament un estudi per
incorporar uns filtres després de la captació per
eliminar possible part del ferro i manganès abans
d'arribar a la part de tractament. A l'espera de
l'estudi i proposta per aquesta possible millora.

INFORMACIÓ MUNICIPAL
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Acollida matinal a l'escola. L'Escola i l'AFA
traslladen aquesta necessitat, sol�licitat per algunes
famílies, a l'Ajuntament. L'Ajuntament valora com
a molt positiu aquest nou servei i es compromet a
sufragar les costes que no quedin cobertes per les
quotes dels usuaris.

Bandes reductores i mobiliari urbà. Segons
sol�licitud i estudi tècnic, es posen algunes noves
bandes reductores al terme municipal urbà de
Bellcaire, per evitar així l'excés de velocitat dels
vehicles. De la mateixa manera, es fa un repàs
general de tot el mobiliari urbà.

Visites Guiades: Cada mes des de l'abril a l'octubre
continuen les visites guiades de Bellcaire
d'Empordà. Cal recordar que us podeu apuntar a
través de @email o telèfon (ajuntament).

Homenatge a Mercè Novell (del grup de Junts per
Bellcaire) - 26 de maig. L'equip de Junts per
Bellcaire 2019-23, junt amb els familiars i amics de
la Mercè, li van rendir homenatge fent la seva ruta
habitual del pont del Rec del Molí del carrer
Rajaret fins al bonic mirador del dipòsit on es va
col�locar un marc fotogràfic (regal de l'equip de
junts per Bellcaire) perquè com també ho feia ella,
TOTHOM pugui gaudir d'aquest bonic paisatge a
través d'aquesta figura simbòlica.
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NOU EQUIP DE GOVERN – NOVA
LEGISLATURA (2023-2026). Constitució nou
equip de govern de Junts per Bellcaire
d'Empordà. Proposta de continuació d'equip
i alcaldia compartida 2 + 2.

F.C. BELLCAIRE (11 de juny). El Bellcaire queda
campió de lliga (invicte) aconseguint un
ascens històric a 2a Catalana.

JULIOL

CASAL D'ESTIU: Els nens d'I1 i I2, fan el casal a la
mateixa aula de l'escola. La resta de nens a partir
del 3, continuen amb el casal d'estiu a la zona del
Local Social i fent activitats a diversos espais del
poble. Organitzat per associació les Tribanes.

CONCERT COR MALODES - 1 DE JULIOL: Un any
més el cor Malodes continua amenitzant-nos amb
bonics concerts de cançons treballades durant els
assajos a la Sala 1 d'octubre de Bellcaire d'Empordà.
Nou concert d'estiu, omplint novament tot el pati
interior del castell.

NIT JOVE - 8 DE JULIOL: Va fent història!! Tot un
èxit amb una afluència de públic de més de 1000
persones i la concentració de la majoria dels Joves
de Bellcaire. Vam poder gaudir tots plegats de la
música de Señor Doble, Banda Neon i DJ Calvins.

CONCERT RAMÓN MANENT - 15 JULIOL: Nou
CURS de cant tradicional ofert per Ramón
Manent, finalitzat amb un bonic concert de
música tradicional al patí del castell.

AGOST

CREMAT I HAVANERES AMB EL GRUP NORAI –
5 AGOST: Un any més es va poder gaudir d'un
molt bon concert d'havaneres amb el Grup
Norai, acompanyat amb un bon cremat.
S’agraeix novament en Santi (el carnisser del
poble) per ajudar a preparar un any més aquest
cremat tan bo.

Activitat en família (REC DEL MOLÍ) - 17
D'AGOST. Activitat tipus gimcana.

NIT ESTRELLADA - 19 D'AGOST. Un any més, la
Lina i en Josep Mª Paretas, va fer gaudir una nit
màgica a través dels estels amb els seus mites i
llegendes.

ELECCIONS MUNICIPALS del 28 DE MAIG del
2023

Bellcaire presenta llista única a les eleccions
municipals per als 4 anys vinents. Junts per
Bellcaire amb alguns canvis de components del
grup, torna a governar els pròxims 4 anys de
legislatura. S’agraeix la feina feta a tots els
regidors de l'anterior legislatura (legislatura
difícil i complicada en tots els aspectes:
econòmics, pandèmics, medio-ambientals, etc.)
i s’encoratja als nous regidors a continuar
treballant en la mateixa línia de GRUP amb el
poble i per al poble.

REVETLLA de SANT JOAN – 23 de JUNY. Es
celebra la revetlla amb l'arribada de la flama,
cava, coques i petards. Amenitzat
musicalment per Tona Gafarot.



SETEMBRE

DIADA de CATALUNYA 11 SETEMBRE. Es va gaudir
d’una bonica DIADA AMB INFLABLES a la pista
esportiva, FESTA DE L’ESPUMA I LECTURA DEL
MANIFEST.

FESTA DE LA GENT GRAN - 30 SETEMBRE, amb
Ofici solemne amenitzat per el Cor del món. Dinar
de germanor amb concert de Tuna i ball amb Eloy
del Castillo.  

CLUB DE LECTURA, inici noves sessions del club de
lectura de setembre a juny

40 ANYS DE LA GEGANTA CATERINA. Aquest any
la geganta fa 40 anys, per això es proposa a l'escola
vincular tallers relacionats i fer una proposta per la
propera anualitat de recuperació de cercavila,
entre altres. Felicitats Caterineta !!!!

OCTUBRE

Visites Guiades. Cada mes des de l'abril a l'octubre
continuen les visites guiades de Bellcaire
d'Empordà. Recordar que us podeu apuntar a
través de @email o telèfon (ajuntament).

FESTA MAJOR - 26 i 27 AGOST (29 FESTA
LOCAL): Aquest any el dia 29 va caure entre
setmana, per aquest motiu la festa es va
celebrar el dissabte i diumenge abans. 

El programa de la festa va incloure un taller
d'anellament d'aus, visita guiada, sardanes
(amb Foment del Montgrí) i el diumenge es
van suspendre els actes exteriors de la festa
per pluja i vam poder gaudir de ball i concert a
l'interior de la Sala amb l'oferta Band Gogh. I el
dimarts 29, hi va haver missa i concert amb la
Coral al Recer. 

A la tarda, es va poder gaudir de concert de
música catalana i audició de sardanes
gentilesa del Sr. Joan Font de Bellcaire
d'Empordà.

Exposició a la capella de MERCÈ ROVIRA dels 4
àngels de quadre medieval dels germans Eyck
xde Gant entre altres.

CONSULTORI – VISITES A DOMICILI

Es mantenen trobades amb el nou director de
l’Hospital de Figueres i el director de l’ABS de
l’Escala. Entre altres propostes de millores de
servei, es recuperen les visites a domicili. Nou
equip amb ganes de millora. Gràcies per ser-hi!

INFORMACIÓ MUNICIPAL
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EMPORDANET ESCENA - 15 OCTUBRE – JOC DE
CADIRES de la companyia cal Teatre

EXCURSIÓ DE TARDOR - 25 OCTUBRE: Excursió a
la Mare de Dèu dels Àngels amb dinar de bufet i
visita a les galetes Trias de Santa Coloma de
Farners.

PROGRAMA D'EDUCACIÓ SANITÀRIA – 27
OCTUBRE per Sara Bagué: Xerrada sobre la
diabetis.

FESTA DE LA TARDOR - 31 OCTUBRE amb Danses
tradicionals i Castanyada popular: Els nens de
l'escola van ballar un seguit de danses populars i
oferir castanyes, coques i dolços per a tothom.

NIT DE HALLOWEEN - 31 OCTUBRE: Una festa on
cada vegada hi ha més participació. Alguns grups
van fer visites per al poble disfressats tocant els
timbres de les cases que volen participar cada
vegada més amb aquesta tradició.

NOVEMBRE

OBRA DE TEATRE - 18 NOVEMBRE – La
companyia TRES pels PÈLS va oferir gratuïtament
a través de caixa inversa, l'obra de teatre "La pell
del nyu"

COR MALODES - 18 NOVEMBRE. El COR
MALODES de Bellcaire participa voluntàriament a
fer una actuació durant el dia de la Marató de
Donació de Sant de l'Espai Ter de Torroella de
Montgrí. Representants de l'ajuntament, també
participen en la lectura del marcador.

PROGRAMA D'EDUCACIÓ SANITÀRIA – 29
NOVEMBRE per Sara Bagué. Xerrada sobre
l'Alzheimer.

OBRIM EL CALAIX DE LA MEMÒRIA - 30
novembre, 7 i 14 desembre. Recuperació de la
memòria col�lectiva dels comerços per a futur
projecte.

DESEMBRE

SEQUERA i PROJECTE CANALITZACIÓ DEL REC DEL
MOLÍ: L'Ajuntament en fa un seguiment i presentarà
al�legacions amb desacord aquest projecte el qual es
considera no ha tingut en compte molt bona part
del medi-ambient, ni la possible afectació a mitjà
termini. La forma de procedir tampoc ha sigut la
més correcta, ja que la majoria d'afectats, a hores
d'ara no són coneixedors del tema.

TRAIL LA VALL - 3 DESEMBRE: Més de 400 corredors
van participar en la cursa organitzada pel Club
Esportiu Bellcairenc. Cada any més i més. Aquest any
amb nou servei de canguratge durant la cursa
(servei Dona't Temps a través del Consell Comarcal).
Espectacular!

PASTORETS ESCOLA RAJARET - 16 DESEMBRE: Un
any més es va poder gaudir de la representació dels
pastorets i la cantada de Nadales dels més petitons
organitzada per l'Escola el Rajaret.

SEMÀFORS I FIBRA ÒPTICA: Durant el Novembre
Desembre, s’han patit efectes secundaris de les
obres de la Generalitat de la Fibra Òptica. S’ha hagut
d'estar molt a sobre i s’està descontent en la manera
de procedir. S'han fet les reclamacions pertinents i el
seguiment corresponent. La part positiva és que per
molestar el menys possible, s'aprofita la finalització
de part del tram per ferla canalització de la nova
instal�lació dels nous semàfors.

CAGA TIÓ - 23 DESEMBRE. El tió arriba la plaça el
primer cap de setmana de desembre. Durant aquest
mes els més petitons li porten menjar a plaça. El dia
23 a la tarda s’ha fet cagar gaudint un any més
d'aquesta tradició Nadalenca.

QUINA DE NADAL - 25 DESEMBRE, organitzada per
l'associació de Joves de Bellcaire d'Empordà.

COR MALODES. Durant aquestes festes, Cor Malodes
ens ofereix un nou concert de Nadal.
CAP D'ANY, PESSEBRE I REIS. Tanquen i donen un
nou inici d'any.

BONES FESTES I MOLT BON ANY
A TOTHOM! SALUT!!!
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A Bellcaire d'Empordà, Ludis s'ha convertit en un pilar fonamental de la comunitat al llarg dels darrers tres
anys. Aquesta entitat, en col�laboració amb l'ajuntament local, gestiona el Centre Cívic de Bellcaire
d'Empordà, un espai que s'ha convertit en un referent per als residents del municipi, oferint una àmplia
varietat d'activitats i serveis. L'horari d'obertura és de dilluns a divendres de 16:00 a 19:00. Ludis té com a
objectiu promoure la cohesió comunitària, l'aprenentatge continu i el desenvolupament personal.

Compromís amb la Comunitat

Al cor de la missió de Ludis es troba el seu compromís amb la comunitat local. L'entitat es dedica a
involucrar-se activament amb els membres de la comunitat per entendre les seves necessitats i
aspiracions. Aquest enfocament en la participació de la comunitat és el que ha convertit al Centre Cívic de
Bellcaire d'Empordà en un lloc tan especial.

Participació Comunitària Activa

Un dels principis fonamentals de Ludis és fomentar la participació activa de la comunitat en la gestió i la
presa de decisions relacionades amb el centre cívic. La diversitat de veus i perspectives enriqueix la
comunitat i crea oportunitats perquè els residents es comprometin activament.

Personal Capacitat i Dedicat

L'equip de Ludis està format per professionals capacitats i dedicats que comparteixen la visió d'un centre
cívic vibrant i acollidor. Estan compromesos a proporcionar els millors serveis possibles pel benestar de la
comunitat. Això es tradueix en una àmplia gamma d'activitats que atenen a diverses edats i preferències,
la qual cosa fa que el centre cívic sigui un espai inclusiu per a tothom.

Avaluació i Millora Continua

Ludis no només es conforma amb els seus èxits actuals, sinó que també busca la millora contínua.
Avaluen constantment les seves activitats i programes per garantir que estiguin alineats amb les
necessitats canviant de la comunitat. A més, valoren la retroalimentació i els comentaris de la comunitat
per continuar creixent i evolucionant.
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LUDIS: Un Centre Cívic que Impulsa la
Comunitat de Bellcaire d'Empordà



Dins d'aquest espai multifuncional, es porten a terme una àmplia
varietat d'activitats que abasten una àmplia gamma de públics i
interessos. Algunes de les activitats més destacades inclouen:

Noves Tecnologies

El centre cívic ofereix tallers d'informàtica, sessions de formació en l'ús de dispositius mòbils i altres
serveis relacionats amb la tecnologia, permetent que persones de totes les edats es mantinguin al dia
amb les darreres innovacions.

Anglès per a Adults i Nens

S'impulsa l'aprenentatge de l'anglès a través de programes dissenyats tant per a adults com per a nens,
adaptant-se a les seves necessitats i oferint oportunitats de comunicació en anglès.

Espai Jove

Els joves tenen un lloc per estudiar, participar en tallers creatius i organitzar esdeveniments destinats al
seu grup d'edat,  fomentant la participació cívica i proporcionant alternatives segures i positives en el seu
temps lliure.

Espai Cau

Aquest espai està dedicat a activitats  per a l'entreteniment de la comunitat, incloent gimcanes,
competències esportives, dibuix i més. El seu objectiu és promoure la cooperació, inclusió i participació.

Reforç Escolar

Fonamental per als estudiants en edat escolar, aquesta activitat ofereix suport acadèmic per millorar el
seu rendiment escolar i assolir els seus objectius educatius.

Escacs

Promovent el pensament estratègic, la concentració i la interacció social, aquesta activitat és una
oportunitat per a persones de totes les edats per gaudir de partides d'escacs i millorar les seves habilitats.

Ludis s’enorgulleix de ser un recurs valuós i un agent de canvi positiu per a la comunitat de Bellcaire
d'Empordà. Amb un enfocament en la participació activa, la millora contínua i la satisfacció de la
comunitat, estan llestos per iniciar un nou any emocionant treballant junts per al benestar comú. Si
tens alguna pregunta o comentari, no dubtis en contactar amb nosaltres, ja que estan a la teva
disposició!
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La temporada passada 22/23 va ser extraordinària
per la historia del club, amb la renovació de l'equip
tècnic Pitu Batlle, Jordi Gimenez, Joan Marc
Colomeda.

Vàrem començar la pretemporada amb la major part
de la plantilla renovada, noves incorporacions i joves
que havien acabat la seva etapa juvenil amb un
objectiu: millorar la quarta plaça de la temporada
anterior.

Comença la lliga i plat fort, el Palafrugell, clar favorit
al títol i amb molta història en categories superiors,
vàrem empatar a casa i guanyar a domicili. Jornada a
jornada, l'equip treballant en els entrenaments i
guanyant els partits..., anaven passant les setmanes i
l'equip líder i rival a batre tant a casa com a fora.
S'acostava el final de lliga amb partit a casa, el camp
ple de gom a gom, amb un gran ambient de festa i
finalment empat a 1 gol contra l'Empuriabrava-
Castelló B.

El C.F. Bellcaire aconseguia l'ascens a Segona
Catalana per primera vegada a la història del club i
CAMPIONS de Tercera Catalana grup 16, cedint 7
empats, 27 victòries i CAP derrota, sent el segon
equip més golejador del grup amb 109 gols a favor i
el menys golejat amb 30. A la fita, per més
extraordinària també vàrem ser l'únic equip sènior
de Catalunya INVICTE del futbol català, amb
reconeixements en els diaris i la televisió de
Catalunya.

CAMPIONS!!!

Després com a campions, vàrem jugar la Copa
Catalunya Amateur on vàrem passar tres rondes i
vàrem perdre a quarts de finals contra el Tossa.
Voldríem donar les gràcies per la implicació i
compromís els jugadors que han decidit deixar el
club aquest any tan meravellós, com també a tota
l'afició, socis i patrocinadors que partit darrere partit
han estat animant i seguint l'equip.

La temporada 23/24 ha començat amb molta il�lusió,
els mateixos místers i cares noves, dins una Segona
Catalana (en l'àmbit de tota la província) exigent i
difícil, on ens enfrontem amb equips amb molta
solera i pressupostos altíssims. I on nosaltres som el
club més petit i modest, però no menys lluitador i on
ens estem adaptant a la categoria. L'objectiu és la
permanència, i amb el suport i escalf de tothom qui
vingui en el camp animar segur que ho
aconseguirem.

SOM-HI BLAUS!!

AMUNT BELLCAIRE!! 

La Junta



Ja fa més de quaranta anys (que aviat és dit) que l'Esteve Albert ens va engrescar a fer l'espectacle
medieval que va cohesionar el poble, que ens va convertir en actors aficionats i que va ser un èxit
important per Bellcaire i per molta gent que any rere any va venir a gaudir-ne com espectadors.

Durant aquests anys (amb alguna pausa) un centenar de persones hem reviscut i representat una part
rellevant de la història de casa nostra, gaudint-ne i fent poble.
Com segurament havia de ser, el format ha anat variant: hem passat de representar-la tres dies amb un
nombrós públic assegut a la plaça fins a convertir-la en una visita guiada teatralitzada pels voltants i
l'interior del castell, amb dues passes amb llum de dia i un al vespre.
Lògicament, hem canviat de direcció escènica, ens hem anat fent grans i ens hem anat jubilant com a
actors i s'ha anat incorporant la canalla i la gent més jove del poble.

Aquesta darrera edició va ser un gran èxit! Totes les entrades de les tres passes es van exhaurir, i a la gent
en va sortir molt satisfeta. Ens hem de posar nous reptes, anar polint cosetes i millorar els petits detalls, no
tot va ser esplèndid, hi va haver errades com era d'esperar, però any rere any hem d'intentar anar
millorant. I sobretot, el més important, gaudir d'allò que estem fent, d'allò que han fet els nostres pares, els
nostres avis, fins i tot en algun cas podem dir rebesavis.
Per altra banda, durant tot el dia del divendres, el Mercat Medieval conjuntament amb la Taverna de
Bandera portada pel jovent del poble, un cop més va crear un ambient especial pels voltants del Castell
palau dels comtes d'Empúries.
Els futurs anys de l'obra teatral estan per descobrir, es continuarà innovant, reinventant i gaudint de
manera d'adequar-nos als nous públics, sempre mantenint l'essència original de l'espectacle.
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BANDERA DE 
CATALUNYA



Grup de Lectura Bellcaillibres
Viatges amb nosaltres?
Montse Castanyo

Sovint, llegir un llibre és un acte individual, íntim i 
enriquidor en sí mateix. Compartir una lectura, 
però, és obrir la nostra ment a un món d'interpretacions, 
de visions contrastades, de descobertes...
Des del Grup de lectura BELLCAILLIBRES, el grup de
 lectura per a adults de Bellcaire d'Empordà, us proposem
 un viatge més enllà de les paraules. Un camí que ens 
descobrirà tot allò que s'amaga darrere un bon llibre.

'Un grup de lectura, de fet, no és res més que una tertúlia
al voltant d'un llibre.'
Si només ens quedéssim amb aquesta definició, ens
perdríem tot allò de màgic que sorgeix quan un grup de
persones, amb una passió comuna, es reuneixen i
exposen tots els sentiments, neguits, decepcions o dubtes
que els ha generat, en aquest cas, la lectura. Compartir
sentiments, posar en comú idees, descobrir fins a l'últim
significat de cada paraula del llibre escollit. La voluntat de
l'autor, l'estil, els escenaris en els quals es desenvolupa
l'acció, l'època... Per acabar esprement cada pàgina i
assolir el coneixement íntim de tot allò que l'ha motivat.

Aprendre a valorar els llibres en conjunt, analitzant autor,
estil, època i escenaris, i els sentiments que tot això ens
provoca. En definitiva, aprendre a interpretar i
comprendre els llibres. I així, amb aquest esperit, ens hem
reunit cada segon dimarts de mes, a les 19 h, un grup de
persones enamorades de la lectura, a les instal�lacions del
Centre Cívic de Bellcaire d'Empordà, al carrer dels
Segalars, 1, gestionat per la companyia Ludis. Des d'aquí
agraïm molt especialment la seva atenció i amabilitat. La
sala del Centre Cívic és un espai molt adequat que
reuneix les condicions de confortabilitat necessàries per a
dur a terme l'activitat. Bona il�luminació, climatització,
fàcil accés... Tot el que cal perquè la trobada mensual al
voltant dels llibres, sigui un èxit.

Durant la passada temporada 2022/2023, hem treballat
cada mes, puntualment, un llibre de narrativa, amb títols
tan variats com ara La llibreria ambulant de Christopher
Morley, La Germandat del raïm de John Fanté, Les Closes
de M Àngels Anglada, Olor de colònia de Sílvia Alcàntara,
Laura a la ciutat dels sants de Miquel Llor, El camí dels
esbarzers d'Alba Dalmau, la sorra vermella de JN
Santaeulàlia, Hamnet de Maggie O'Farrell i l'Acabadora de
Michella Murgia.

Es tracta de lectures d'obres de literatura en català,
catalanes o estrangeres, amb la introducció d'algun
clàssic.
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Aquesta activitat, promoguda per
l'Ajuntament de Bellcaire d'Empordà,
compta amb la col�laboració del
Servei de Biblioteques de la
Diputació de Girona i la Biblioteca de
l'Escala que gestiona el préstec dels
lots de llibres emprats. Però a més,
ens recolza el Departament de
Cultura de la Diputació de Girona, la
Institució de les Lletres Catalanes, i el
Consell Comarcal del Baix Empordà.

Si us ve de gust acompanyar-nos, si
us plau endinsar-vos al món màgic
dels llibres, us esperem al Grup de
lectura Bellcaillibres, el grup de
lectura per a adults de Bellcaire
d'Empordà. Inscripcions a
bellcaillibres@gmail.com o a
l'Ajuntament de Bellcaire d'Empordà.



Aura Sala: "m'encantaria viure del cinema a l'Empordà, 
és un nínxol encara per explotar"

Blai Molina Trullàs

Concerto una entrevista amb l'Aura Sala Mallol,
de 29 anys i graduada en cinema a l'Escola de
Cinema de Catalunya en l'especialitat de direcció.
Li ofereixo fer l'entrevista en un entorn social,
distès i tranquil i la seva proposta és al pati
davant casa seva, on després de pujar unes
escales es troba unes cadires dins un bonic jardí i
una pissarra on s’hi llegeix "aquí s'hi ve a
descansar".

Bones Aura, què et va portar a estudiar
cinematografia?

Vaig graduar-me en Biologia Ambiental a 21 anys i
vaig sentir que necessitava endinsar-me en una
vocació més artística i creativa, com el cinema.

I on vas estudiar-ho? Consideres que va ser una
carrera profitosa?

Vaig estudiar becada a l'ESCAC on vaig
especialitzar-me en direcció. Va ser una experiència
molt intensa que va concloure en graduar-me l'any
2020 en plena pandèmia, així que la meva feina en
els treballs de final de grau va ser un procés molt
llarg en el qual vaig involucrar-me en la realització
de diversos curtmetratges de la meva promoció.

En quines pel�lícules o projectes has treballat
últimament?

Treballar en tants projectes va conduir-me a formar
part de La Sociedad de la Nieve, la nova pel�lícula
del Juan Antonio Bayona, conegut per l'Orfenat,
l'impossible o Jurassic world.

Què ens en pots explicar d'aquest film? On es pot
veure actualment?

Doncs no massa cosa ha, ha, ja que vaig haver de
signar un contracte de confidencialitat molt
estricte, però bé, és un "remake" amb canvi de
perspectiva de la història de "Viven" basada en
l'accident aeri que va patir la selecció uruguaia de
rugbi als anys 70, a partir del relat dels setze
supervivents. S'estrena del 15 desembre als cinemes
i al gener a Netflix.

Quina funció realitzes a les produccions?

Formo part de l'equip d'ajudants de direcció, que
s'encarrega de coordinar tot el rodatge i en especial
als actors i actrius, i també faig d'"script", que 

L’ENTREVISTA

bàsicament consisteix a assegurar-me de la
coherència emocional dels personatges i tots els
elements que juguen dins l'acció respecte a la
continuïtat de les escenes, ja que la mateixa
escena potser es roda en diversos dies. 

En quins projectes més has treballat?

En la película "Te estoy amando locamente"
dirigida per l'Alejandro Marín i produïda per
ESCAC Films; i "Todos Mienten" de Pau Freixas,
una sèrie de comèdia espanyola amb actors de
totes les generacions molt coneguts en
l'actualitat, produïda per Filmax i Movistar+.
També, i ara que ja l'he poguda veure, estic molt
contenta d'haver pogut participar (encara que fos
breument) en la pel�lícula "El mestre que va
prometre el mar" dirigida per Patricia Font. La
recomano moltíssim.

Això comporta molta dedicació? Com són les
condicions laborals del sector?

Són complicades. Quan vam rodar La Sociedad de
la Nieve vaig estar vivint en una estació d'esquí a
Sierra Nevada durant quatre mesos, treballant
més de dotze hores cinc dies a la setmana... i no
em puc queixar, perquè a mi no em va tocar mai
pujar a la muntanya ni fer jornades extres. Durant
aquest temps vaig estar allunyada del meu
entorn proper i la suma de tot no és fàcil. Ara he
intentat escollir produccions més petites i
properes.
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Al sector de la comunicació es comenta que hi
ha molta desigualtat en les produccions, en
programes on el presentador cobra molt més
que els treballadors, també es aixi al cinema?

Sí, en el nostre sector sol passar entre els caps de
departament i la resta de tècnics, però també
amb els actors en funció del renom i catxé. Així i
tot depèn molt de cada producció. 
Els salaris són baixos per la disponibilitat que has
de donar, sense tenir en compte la inestabilitat
laboral entre produccions. A causa de com està
organitzat el sector, moltes vegades et planteges
si continuar treballant en cinema o decantar-te
per una millor qualitat de vida.

Tenint en compte aquesta piràmide salarial,
com és la teva situació laboral?

Estic en un moment d'standby ja que no s'està
produint gaire, però que m'està donant un espai
que agraeixo molt per pensar i reorientar-me.
Poder treballar en grans o mitjanes produccions
està bé quant a aprenentatge i tenir un sou amb
què poder viure, però el que més m'agrada és
treballar en petits projectes independents amb
gent que formem part d'una nova generació amb
ganes de fer del cinema un lloc més amable. Per
això treballo en extraescolars, i alhora que em
dedico a les creacions pròpies que fem amb
'Injúries i calúmnies', un col�lectiu audiovisual que
hem creat entre amics de la carrera.

És curiós com la cultura està tan poc valorada
econòmicament quan tothom consumeix
mitjans de comunicació, música o cinema...
sembla que no es valoren econòmicament
productes com articles, programes de ràdio,
música o cinema. Creus que és conseqüència
d'una escala de valors?

És absolutament així, el poc valor que es dona al
producte d'entreteniment a casa nostra. A
Catalunya és complicat aixecar petits projectes
independents perquè és molt difícil aconseguir
ajuts econòmics. I no estic parlant de grans
aportacions econòmiques, sinó de petites
aportacions d'ajuntaments i diputacions locals
amb les quals es podria generar un teixit
audiovisual més descentralitzat i que aportaria
visibilitat a la riquesa del territori. 
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Tots volem audiovisual, però ningú sembla voler-li
donar el motor econòmic que necessita. Que jo
estimi el meu ofici no vol dir que no mereixi ser
remunerat, perquè per poder-lo continuar fent
necessito poder viure. Aquesta és una realitat
complexa a la qual tots els artistes estem sotmesos.

Quina relació tens amb Bellcaire? T'agradaria fer-
hi més vida?

El cert és que sí... Jo soc més d'ambient rural que no
pas urbà, i després de tants anys a Barcelona
m'adono que estic pagant a un preu personal molt
alt en necessitar viure a la capital per feina, ja que és
on es concentren les productores
cinematogràfiques. Per això reivindico la
descentralització de l'ofici, perquè avui dia, hi ha
molt pocs treballadors del sector que es puguin
permetre viure lluny de la gran ciutat.

Com veus el teu futur en la cultura audiovisual
catalana?

M'encantaria poder viure del cinema a l'Empordà. En
un món ideal m'agradaria dirigir els meus projectes,
però abans preferiria veure com la gent de la
província de Girona ens podem dedicar a
l'audiovisual a casa nostra. És un nínxol de mercat
encara molt poc explotat on, fins avui, pràcticament
no hi ha teixit. És responsabilitat nostra fer que això
sigui possible, però no ho podem fer sols.
Necessitem suports locals que ens ajudin a establir i
crear xarxes. De fet, m'agradaria molt promoure i
participar d'activitats culturals a Bellcaire i als pobles
veïns, perquè crec en la necessitat d'acostar l'art a
l'entorn rural. Hi ha moltes propostes que penso que
poden interessar a molta gent.

Quin estil de cinema t'agrada?

Tota mena de cinema, però el que més m'interessa
és el cinema europeu de caràcter social o polític,
sobretot si es mescla amb realisme màgic. Així i tot
també gaudeixo moltíssim del cinema de terror, del
fantàstic i d'animació.
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TROBADA DE REVISTES LOCALS 
Abel Font

Perquè una revista de poble? Qui hi escriu? Com s’organitza una 
revista local? Quina projecció i quin retorn té aquest perfil de revistes? 
Com s’han d’adaptar als nous temps i noves eines digitals? 
Quines vies de col�laboració es podrien establir entre elles?
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De tot plegat se’n va parlar en la trobada celebrada a
La Tallada el 15 d’abril amb motiu del 15è aniversari de
la revista Aspre i pla. Hi van assistir representants de les
revistes Aspre i Pla (La Tallada d’Empordà), Tor de dret
(Tor), El Castell (Bellcaire d’Empordà), El Mercadal
(Corçà), El Campanar (Ultramort), Coses d’Albons
(Albons), Emporion (Torroella de Montgrí),
Garrigoles/Les Olives (Les Olives i Garrigoles) i El Pedró
(Jafre).

Va ser una trobada cordial on tots els presents van
coincidir en considerar important el paper de la revista
de cada poble, no només com a eina per retratar la
vida del poble sinó també com a dipositària de la seva
memòria i identitat.

Va ser una reunió rica en propostes ja fos sobre
contingut (l’interès dels articles sobre racons, cases o
toponímia dels municipis; possibilitat de compartir
articles de temàtica general…), sobre la difusió i
conservació de les revistes (importància d’obtenir el
codi ISSN que en facilita la identificació especialment
en tasques de conservació i arxiu; l’interès d’enllaçar les
versions digitals de les revistes a les xarxes socials…) o
sobre la possible coordinació futura entre les revistes
(necessitat de definir l’àmbit geogràfic d’una possible
coordinació, creació d’un espai web amb un repositori
indexat de continguts de totes les revistes, establir una
coordinació estable…).

Finalment es va decidir convocar una primera reunió
de coordinació per avançar en aquests temes i tots els
assistents van acabar la trobada compartint un animat
pica-pica. 



Pessebre vivent de Bellcaire d’Empordà

El passat 1 de gener del 2023 es va portar a terme per segona vegada la representació del pessebre vivent,
a l'entorn emblemàtic de la plaça del castell. La representació es dugué a terme amb dues vegades una a
les 18:00 i l'altre a les 19:00. El recorregut comença per l'entrada de la Clota i es recorre tot l'envoltant de la
plaça dels Comptes d'Empúries.

En el seu transcurs hi ha diferents punts on alguns dels actors/es canten cançons tradicionals d'aquestes
dates. És per això, que s'aconsella seguir el grup i no perdre's aquestes petites i tan boniques
interpretacions. En acabar el recorregut hi ha un petit avituallament de xocolata desfeta per tothom, tant
per als participants del pessebre com per al públic assistent. La gent que ve, fan una petita aportació que
ajudarà a pagar les despeses que comporta la seva preparació, juntament amb la subvenció que es rep
de l'Ajuntament.

Hem d'agrair la col�laboració de tota la gent que deixa els baixos de les seves cases per poder escenificar
diferents quadres, com poden ser: l'empadronament, els fusters, les senyores que planxen, una
família...Agraïm també poder utilitzar alguns dels vestits de Bandera de Catalunya. I el més important, ja
que sense tots ells/elles no fora possible, felicitar i animar a continuar a tots els participants: la direcció i
muntadors/es (molta feina de manera desinteressada), els actors/es, els col�laboradors/es de la xocolata, la
gent que ens deixa material per fer la de decoració i animals per fer el pessebre més real. Entre tots
vàrem ser unes 70 persones. 
Tota aquesta gent són del poble o dels pobles veïns, del més menut fins al més gran. Us animem a
formar-ne part , com més siguem més bonic i entretingut el podrem fer. Aquest any hem creat una
associació per poder tirar endavant el pessebre. Creiem que tenim l'entorn ideal per fer-ho. És una
manera de no perdre i de fer reviure a petits i grans aquestes tradicions tan especials en aquestes dates.
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EXCURSIÓ DE TARDOR

L'associació del pessebre vivent de Bellcaire d'Empordà va organitzar el passat dimecres 28 d'octubre una
excursió coincidint amb l'arribada de la tardor.
Aquesta sortida va començar de bon matí sortint del nostre poble amb autobús. La primera parada va ser
pujar al santuari dels Àngels, a Girona. A més de poder visitar la capella i gaudir de les extraordinàries
vistes, podem dir que vàrem tenir magnífic per la bona visibilitat i el bon temps.
Tot seguit, a dinar a Girona, on vam poder degustar al bufet lliure Gran Sol molts i molts plats exquisits.
A la tarda. També vam arribar fins a Santa Coloma de Farners, per visitar la fàbrica de Galetes TRIAS. Allà,
ens van mostrar el seu museu de la família TRIAS d'antiguitats, ja que és centenària des de l'any 1908,
actualment la 4a generació.
Estem molt contents i agraïts de tota la gent que hi va assistir. Vam passar un dia inoblidable!

Moltes gràcies!

Associació Pessebre Vivent de Bellcaire d’Empordà
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ASSOCIACIÓ DE
JOVES 
DE BELLCAIRE
D'EMPORDÀ
La darrera edició de la Nit Jove de Bellcaire d'Empordà ha estat, sense dubte, un èxit rotund. El passat 8 de
juliol, la pista es va omplir de música, rialles i ball, gràcies a la presència de Doble, Banda Neon i Dj Calvins, que
van fer vibrar tant als joves com als no tan joves del nostre poble.

I com ja és tradició, amb l'arribada de l'hivern, l'Associació es posa les piles per portar l'esperit nadalenc a
Bellcaire. Estem preparant amb molta il�lusió la Quina que, tindrà lloc la vesprada de Nadal. I, per descomptat,
estem coordinant amb Ses Majestats els Reis d'Orient per garantir una nit màgica i plena d'il�lusió per a tots els
nens i nenes del nostre poble.

Amb l'esperança de continuar creixent i aportant al desenvolupament cultural i social de Bellcaire, ens
acomiadem fins a la següent, amb una promesa de més festa, més cultura i més diversió!

Associació de Joves de Bellcaire d’Empordà



 EL CASTELL 68[22]

CLUB ESPORTIU BELLCAIRENC

LA VALL 2023

Després d'onze edicions torna la cursa de
referència de l'Empordà: la Trail La Vall.

Al seu bell mig neix un massís de roca calcària que
marca el paisatge de la zona, una muntanya
esculpida per una duna de sorra que la fa encara
més singular. És aquí on va néixer aquesta cursa,
amb dues clares intencions: el gaudi del paisatge
pels caminaires i el patiment d'aquells corredors
que es volen esprémer al llarg de tots els
recorreguts: muntanyes escarpades, baixades molt
tècniques empedrades, cales salvatges i dunes
difícils de córrer, l'essència del Montgrí en estat
pur.

Per incloure tot aquest ventall de terrenys, des de
l'organització de La Trail la Vall hem creat aquests
4 recorreguts:

1) GRAN TRAIL MONTGRÍ (46KM, 1.600M+)

Segona edició d'aquesta aventura
d'autosuficiència, on es prioritza més el repte
personal que empara aquesta dificultat que la
competició en sí. Són 46 km non-stop sense
marcatge i sense avituallaments (només 3 punts
d'aigua).

Busquem que els corredors puguin gaudir del
nostre entorn des de la sortida del sol rere Les Illes
Medes, passant per la tranquil�litat de les cales al
mes de desembre i el patiment de les parts més
tècniques a tocar de Bellcaire. El nombre de places
és limitat a 30 persones per garantir el màxim
respecte a l'entorn i a la naturalesa de la zona.

Cheynna Treto (5:56:00) en categoria femenina i
tant Francesc Martin com Joan Ayguasenosa
(4:57:06) en masculina, són els actuals campions
de la prova.

2) TRAIL LA VALL (22KM, 850M+)

Onzena edició de la culpable de tot, la cursa que
defineix l'essència del Club Esportiu Bellcairenc i la que
ens va marcar el camí en què deriven totes les altres
modalitats.  Possiblement és la cursa més completa: és
ràpida, però amb trams molt tècnics com la Muntanya
d'Ullà o els puges i baixes trencacames de La Vall
Petita, els corriols sorrencs de Les Dunes o la ziga-zaga
empinat per coronar el Castell.

Aquesta cursa ha tingut corredors de la talla de Nil
Cardona, Miquel Corbera o Pol Rodríguez, així com
bons atletes de la zona com Zoel Codolà o Eduard
Baqué. En categoria femenina, destaquen la presència
de Sara Sanante en edicions anteriors i altres
corredores de la zona com Jenny Arasil, Cristina
Bataller o Marili Banegas.

Actualment, Miquel Corbera en categoria masculina i
Jenny Arasil en femenina tenen els rècords de la prova
(1:39:54 i 2:10:32, respectivament).

3) L'OLLA DEL MONTGRÍ (13 KM 550M+)

És la modalitat que descriu més bé la característica
principal del Montgrí: Pura pedra! El recorregut inclou
la volta a la Vall de Santa Caterina fent tots els cims que
l'envolten, i el 80% dels 13 km del tram està compost de
pedra, tan apassionantment "divertida".

Les plusmarques actuals estan assolides per Marc
Cassany en categoria masculina (1:03:38) i per Anna
Ongaro en femenina (1:18:53).

4) L'OLLETA (6KM 100M+)

La nostra petita marxa solidària arriba a la seva quarta
edició. És ideal per a tots aquells que volen provar el
trail de manera no competitiva, i també pels nens i
nenes que es volen iniciar en aquest món muntanyenc.

El recorregut inclou una petita volta per La Pedrera i La
Vall de Santa Caterina, tocant la famosa pedra del
Montgrí i els corriols que tant l'identifiquen.
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L’ENTREVISTA

Amb tres anys?!

Respon la mare: Tant un com l'altre anaven a l'escola
amb monocicle (bicicleta d'una roda) fent equilibris
des de ben petits.

Respon la Martina: Sí, és cert, ara a les estones lliures
també faig salts amb bici, s'anomena Dirt.

Ara entenc perquè has obtingut resultats tan bons
en competició.

Reconec que soc molt competitiva i m'agrada
millorar, així com l'adrenalina de fer esport en
velocitat a la natura superant entrebancs i
desconnectant de totes les altres coses.

És probable que, si tot va bé, esdevinguis
professional.

M'agradaria, almenys jo treballo per aconseguir-ho,
per aquesta raó també disposo d'un entrenador
personal que m'ajuda a complir els meus objectius.

És molt complicat arribar a dedicar-se
professionalment a aquest esport? Quantes noies
coneixes que s'hi dediquin a l'edat adulta?

Bastantes, el cert és que hi ha moltes referents que
mitjançant el patrocini i els premis que atorguen les
competicions aconsegueixen guanyar-s'hi la vida
durant la seva trajectòria, com en altres disciplines
esportives.

És possible que la tendència a l'alça de l'esport
femení, recolzat per la moda del Barça de futbol
femení, sigui un impuls en aquest aspecte?

Sí, sense dubte, les noies sovint no hem estat
tractades justament en comparació amb els nois des
de les categories inferiors. Darrerament, tant les
competicions, com els clubs i les marques de
patrocini estan fent un pas endavant en aquest
sentit.

Bona tarda, Martina, enhorabona pel
currículum, quantes hores hi dediques a la
setmana?

Bona tarda, gràcies. Entreno unes dues hores al
dia, a més de les competicions que realitzo el
cap de setmana, així que estic ben ocupada.

Quines activitats dus a terme a Bellcaire?

Formo part de l'associació de joves, aquest any
vam organitzar la nit jove, els reis i la quina de
Nadal. I al voltant del municipi entreno amb la
bici.

És un bon entorn per realitzar el teu esport?

Sí, sens dubte, el montgrí i el seu entorn és una
zona privilegiada per les esportistes que com jo
entrenem a la natura.

Hi milloraries alguna cosa en aquest aspecte?

S'hi entrena molt bé, encara que si fos possible
estaria molt bé disposar d'un pumtrak per fer
BTT, semblant al que hi ha a l'Escala.

Com i quan vas començar a dedicar-te a la
bicicleta de muntanya?

Vaig iniciar-me molt aviat, ja que a casa sempre
hi ha hagut vehicles amb rodes de tota mena i al
meu germà també li agradava molt anar amb
bicicleta. Quan tenia tres anys li vaig demanar
als meus pares anar sense rodetes, després vaig
començar al Club Ciclista Baix Ter i des de
llavors fins ara.

Blai Molina Trullàs

Quan pregunto a qui entrevistar per a la nova edició
de la revista el castell, la resposta que rebo és la
Martina Pellicer: líder actual de la copa catalana
femenina cadet de Ciclocròs, que amb la Selecció
Catalana cadet van al capdavant de les seleccions
autonòmiques de l'estat espanyol i que competeix
als campionats europeus d'Itàlia de BTT. 

Aquesta no és la primera vegada que apareix a un
mitjà de comunicació, ja que amb dotze anys va ser
notícia al diari de Girona. Ens acompanya a
l'entrevista la seva mare, que s'ocupa de les
qüestions necessàries d'una filla a l'elit del seu
esport.

Martina Pellicer
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Com veus el teu futur en aquest esport?

M'agradaria créixer com a esportista obtenint els
meus objectius en les condicions més favorables
possibles, ja que els meus pares estan invertint
molt temps i recursos en mi.

Ets ambiciosa, però també ets bastant
responsable en aquest sentit, oi?

Sí, tinc diverses possibilitats quant a
entrenaments, clubs, patrocinis... a la Garrotxa hi
ha un Institut per a ciclistes, però vull tocar de
peus a terra i prendre les decisions oportunes
amb tranquil�litat, quan arribi l'hora.

Bé, doncs, només queda desitjar-te molta sort i
preguntar-te quina altra vocació o professió
t'agrada a part de la BTT?

M'agradaria ser jutgessa, sé que requereix molt
esforç perquè s'ha d'estudiar molt per arribar-hi,
però és allò que m'agradaria i hi estic ben disposada.

Moltes gràcies per la vostra atenció i sobretot
molta sort!

Gràcies, igualment!
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La senyoreta Montserrat
Montserrat Darnacullet a Poch 

Montserrat Nadal Isern

Per al poble de Bellcaire d'Empordà parlar de la senyoreta Montserrat és recordar una gran persona. Era una
mestra molt coneguda i respectada, principalment per les dones. Va fer els seus serveis de mestra, amb
moltes ganes i entusiasme al nostre poble des de l'any 1954 fins al 1972, quasi dues dècades.

Totes la recordem com la senyoreta, una dona molt dolça, afectuosa i amable. Quan érem petites ens
agafava i recolzava a la seva falda sempre que ho necessitàvem. Amb ella començàvem a aprendre a llegir, i
acabàvem fent totes les matèries. Recordo els dissabtes al matí, quan els nens feien educació física, nosaltres
(les nenes) resàvem el rosari i ens ensenyava a fer el que anomenàvem "les nostres labors". Quina dona del
poble i d'aquella època que no té unes estovalles, llençols, "tapetes"… fets a l'escola?

Ara mateix, pensant amb ella, tinc les imatges de com fins i tot ens arrencava les dents si se'ns bellugaven...
moments inoblidables! Totes en tenim molts bons records, va ser una bona mestra i un gran referent

Fa catorze anys vaig connectar amb ella per un treball de recerca que havia de fer un dels meus fills. Es va
posar molt contenta i estava encantada de poder-lo ajudar, va participar amb tot el que va poder, com si fer
de mestra no se n'hagués oblidat, amb les mateixes ganes d'ensenyar de sempre. Totes les dones que vàrem
viure aquesta època tan bonica, la recordarem sempre, va deixar una gran empremta a les nostres vides.

Gràcies, senyoreta! 
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EL PRIMER CICLE ARRIBA AL RAJARET!!
Aquest és el segon any que el 1r cicle d’educació infantil forma part de l’escola El Rajaret. Aquest curs hi ha 11
nens i nenes escolaritzats al centre, 3 d’I1 i 8 d’I2. La majoria d’aquests nens i nenes viuen a Bellcaire, però
també n’hi ha que venen d’altres poblacions del voltant. L’equip docent d’aquest cicle està format per una
mestra d’educació infantil i dues educadores. Rebem el suport  de la mestra d’educació especial per poder
donar resposta a les diferents  necessitats educatives i de l’especialista en educació musical.
L’horari d’aquest primer cicle segueix el mateix que la resta de l’escola. Fora d’aquest, les famílies poden
disposar del servei d’acollida i menjador.  

El 1r cicle disposa d’una gran aula amb llum natural dividida en diversos espais per oferir diferents propostes
educatives: espai de trobada, racons de joc simbòlic, experimentació i manipulació, material lògic-
matemàtic, entre d’altres. També disposa de  dos petits espais diferenciats, l’espai de llum i l’espai
d’expressió artística. L’aula té accés directe al pati cobert on els nens i nenes troben altres propostes com el
sorral, les estructures i un petit espai de contes. També hi trobem un petit hort on participen plantant i
regant les maduixes i els enciams. 
Oferim un ambient acollidor, cuidant els detalls perquè cada espai resulti atractiu i educatiu, convidant a
l’infant a realitzar accions que afavoreixin la seva autonomia, respectant el seu temps i el seu
desenvolupament personal.  

Les famílies del 1r cicle, juntament amb la resta de famílies de l’escola col�laboren a través de l’AFA, donant
suport a les festes tradicionals i culturals que celebrem a l’escola, i organitzant activitats per a l’alumnat.

Des de l’escola valorem positivament la incorporació del 1r cicle al centre i de com entre tots i totes estem
construint, cuidant i fent créixer la nostra petita i alhora gran comunitat educativa.

Mestres del 1r cicle de l’Escola El Rajaret
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 EL COR MALODES CONTINUA ENDAVANT PAS A PAS

La música i els nous projectes ens mouen a seguir amb els assajos dels
vespres de dijous al Castell, amb la direcció de David Granato. Sereu
benvinguts si us voleu afegir al cor.

El curs passat vam iniciar el Projecte CANTEM, CATALANS CANTEM!
Junt amb 3 cors més: Coral Solstici de Perpinyà, Coral Una Mica de Cant
de Quers, de Cadaqués i Cor Carreras Dagas, de La Bisbal. L'objectiu és
compartir cantades amb altres corals del territori.

La primera trobada va ser el 7 de maig al Monestir de St Miquel de
Cruïlles on vam dinar i vam fer un concert.

El diumenge 11 de juny, per poder fer una sessió intensiva d'assaig i tenir
un dia de convivència, vàrem fer una estada a l'ermita de Sta. Caterina
tot acabant amb l'assemblea anual per valorar el funcionament la feina
feta i fer propostes per al nou curs.

El Concert d'Estiu va ser el vespre de l'1 de juliol, al Pati del Castell de
Bellcaire, acompanyats pels músics Ultano Gómez, piano i Maria Geli,
violoncel.
Aquest curs hem començat amb la trobada de les 4 corals del projecte,
al Monestir de St. Pere de Rodes el diumenge, 1 d'octubre, amb un àpat
conjunt i un nou concert.

I ja enfilem el final de trimestre preparant el tradicional Concert de
Nadal que ofereix la nostra coral des de la seva creació l'any 2008 i que
acaba compartint la copa de cava amb la gent de Bellcaire, per brindar
junts per unes bones festes.

Aquest any volem cantar per la pau, unir-nos a tantes altres veus que
s'alcen demanat pau al món i ens agradarà que ens hi acompanyeu!
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33è SOPAR DE DONES DE BELLCAIRE D'EMPORDÀ

A Bellcaire ja fa tres dècades que se celebra el tradicional sopar de la dona, per reivindicar el Dia Internacional
de la Dona.

Aquest sopar es pot considerar tradicional al poble perquè es porta dent des del 1988 (menys els 2 anys de la
pandèmia), on any rere any hi ha hagut diferents dones que han gestionat tot el que fes falta per poder
celebrar-lo.

Aquests últims anys, a més a més, ha agafat una mica més de força, ja que a més de reivindicar tots els drets
que tenim les dones, s'ha convertit en un dia de trobada entre moltes dones que viuen al poble i algunes que
actualment ja no hi viuen.
Aquest 33è aniversari es va fer al restaurant l'Horta de Bellcaire d'Empordà i hi vam assistir 48 dones. Totes
vam gaudir d'un bon sopar, vam xerrar, riure, ballar i sobretot, retrobar-nos.
Aquest any l'Ajuntament va col�laborar amb l'aportació d'una part de la subvenció per la violència de gènere.

M'agradaria donar les gràcies a les organitzadores i animar-les que continuïn fent que aquesta trobada sigui
possible. I evidentment, gràcies a totes que assistents al sopar, ja que sense cada una de vosaltres no seria
possible!

A reveure i fins a l'any que ve!
Visca les dones!

La Junta de dones



Com vaig iniciar-me en el ioga, amb quina actitud
m'hi vaig apropar? Al començament, com li passa a
tot aprenent, la voluntat i la ment s'imposen sobre la
percepció directa. Es volen fer les postures de forma
muscular com si fossin exercicis de gimnàstica, sovint
agressius. D'aquí venen moltes contractures.

Després i de mica en mica un s'adona que el ioga no
és cap disciplina esportiva. El ioga és un mètode
mil�lenari d'evolució interior que els humans han
trobat per establir una connexió amb l'interior per
mitjà del cos i de la seva interacció amb la respiració i
la ment. Escoltar el cos significa establir un vincle
intel�ligent i conscient amb ell i amb les persones i
coses que l'envolten, i activar la nostra capacitat de
recepció. No tenim altre camí que escoltar el nostre
interior si volem canviar-lo i canviar personalment.
L'actitud d'escoltar i d'observar atentament és la base
de tot canviament profund, però també és la primera
dificultat amb què topa el practicant de ioga, perquè
és molt fàcil distreure's, per tal com la ment és com
un cavall desbocat i foll que no ens deixa en pau,
giragonsant d'una banda a l'altra com ho fa el vent.
Inicialment tot és borrós, indestriable. 

Només se sent el dolor i les ganes de plegar sense
veure el sentit d'allò que fem. De les sensacions
corporals confuses del començament és va obrint
camí cap a l'escolta més subtil del cos per mitjà de
l'asana. La respiració i la ment es calmen. Notem que
ens instal�lem en l'ara i l'aquí; una actitud molt pròpia
de la meditació. El principal requisit del ioga és
precisament aquest: ser-hi; tenir absoluta consciència
d'allò que està passant per mitjà de l'asana. De fet, es
podria dir que només hi ha ioga quan ens establim
fermament i, alhora, relaxada en la postura. Tot el
temps que calgui, sense esforços excessius, sense
voler obtenir-ne res. Vivint i experimentant l'asana
sense cap mena d'expectativa. 

Deixant que el ioga entri en nosaltres. És aleshores
que en sentim tots els beneficis físics, psíquics i
espirituals. Perquè hem deixat d'identificar-nos amb
el nostre cos i amb la nostra ment, amb el dolor del
cos i els moviments constants de la ment, i
comencem a experimentar nivells, percepció més
subtils. Això ja és ioga.
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Rossend Arqués

El ioga i alguna altra disciplina de meditació oriental,
com per exemple el Zen, forment part de la meva
vida quotidiana des de fa anys. Un canvi important,
però, es va produir ja fa deu anys, arran d'una estada
de recerca en una institució italiana, en la qual
s'oferia als investigadors classes de ioga. Em van
agradar tant que de seguida vaig incrementar-ne les
classes al centre del professor que les feia. Des
d'aleshores la meva tirada pel ioga, que mai més ha
remès, m'ha portat a participar en cursos arreu i,
sobretot, ha incorporar-lo a la meva vida diària. 

Deia B.K.S. Iyengar, el gran professor o gurú indi que
va dedicar la seva vida a l'estudi d'aquesta ciència
anomenada ioga, que cal deixar l'estora al costat del
llit perquè no oblidem de practicar una mica cada
dia. Les classes són importants, perquè el professor
proposa una sèrie de postures (anomenades asanas)
i corregeix els alumnes a fi que puguin extreure'n el
màxim benefici d'elles, però només la pràctica
constant i individual porta a assolir nivells de
percepció i consciència mentre es realitzen les
postures, tot convertint-les en veritables
meditacions. Sense deixar d'anar a classe ni de
practicar a casa, farà cosa de tres anys vaig
començar a ensenyar ioga als veïns de Bellcaire que
van voler sumar-s'hi. 

Al començament les fèiem a la "Plaça vermella", més
tard a l'església romànica de l'ajuntament, on vam
sentir l'energia especial que emanen aquelles parets,
i actualment al Centre social, més còmode i més
ampli, però sense la mateixa personalitat. Són
gratuïtes perquè, animat per l'empatia envers els
altres, en tot moment he volgut mantenir el paper
més humil de divulgador dels coneixements que he
anat acumulant en aquests anys per tal que tothom
es pogués beneficiar de les coses bones i
enriquidores que crec que he après. És la meva
manera de contribuir a la salut de la comunitat i, si
voleu, de tenir l'oportunitat de continuar aprenent
per mitjà de l'ensenyament.

Ioga perIoga perIoga per
   a tothoma tothoma tothom
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Jaume Aupí

Ha arribat el dia de la gent gran i a Bellcaire
l’hem celebrat! Què podem dir d’aquesta
festa? Hem tingut un bon dia, dinar, música en
directe i un encert fer la missa a la pista. És
molt bonic que es pensi homenatjar les
persones més grans del nostre poble.

Bé, jo penso que a partir dels 18 anys ja som
grans, perquè ja poden ser independents. A la
nostra edat no dic “gent gran”, les anomeno
“gent madura”. Mireu, la vida és com un arbre
immens, i nosaltres som part d’aquest arbre.
Som la seva fruita que va madurant. Quan som
petits, la fruita és verda i a mesura que passen
els anys el nen va madurant. Quan estem a la
maduració, la fruita som nosaltres. Algunes
vegades, cau, i desapareixem. Però hem de
mirar de madurar lentament i en bon estat.

A vegades, quan ja som madurs, la memòria
ens falla, però no és del tot així, es tracta del
nostre cervell que és un llibre molt i molt gran,
que al llarg de la nostra vida hi hem escrit
moltes i moltes pàgines. Quan no recordem
una cosa, és que no trobem la pàgina on la
tenim escrita en aquest immens llibre. Però al
cap de 5 minuts o d’uns quants dies, la
trobem.

Dins d’aquestes pàgines que tenim dins el
cervell, n’hi ha una que la tenim escrita amb
lletres MAJÚSCULES, és aquella pàgina que hi
tenim la pèrdua d’un fill. Aquesta sempre la
trobaràs de seguida.

Només em queda donar les gràcies a
l’Ajuntament de Bellcaire d’Empordà, per la
feina feta aquest dia. Personalment, no sabia si
podríem venir; però ens van dir que el plat per
nosaltres hi seria i que si finalment podíem
ser-hi, BENVINGUTS! Per sort, vam poder anar-
hi! Visca el dia de la gent gran!

DIADA DE CATALUNYA

Enguany es va celebrar la Diada de Catalunya amb un
acte familiar i reivindicatiu a la pista esportiva. Va
constar d’inflables d’aigua amb festa de l’escuma,
aprofitant el bon temps i de la lectura d’un manifest
independentista a càrrec de la M. Mercè Rovira i la Maria
Batlle. La jornada va anar acompanyada d’un piscolabis
per a tothom. 

Visca Catalunya i visca Bellcaire d’Empordà!

FESTA DE LA GENT GRAN
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Josep Molinas

Les persones durant el nostre dia a dia hem de prendre decisions constantment, encara que no ens ho
sembli. Des de coses senzilles i tan quotidianes com pot ser decidir quina roba et posaràs, què compraràs
a una botiga, si aniràs al parc a jugar, quin programa de TV vols mirar, amb qui tens ganes de quedar...
podríem fer una llarga llista de petites decisions que fem gairebé de forma espontània i que no ens
suposen esforç, ni tampoc són decisions vitals ni definitives.

En moments puntuals ens trobem en situacions que la decisió que prens pot tenir repercussions més
grans a curt o llarg termini. Aquest tipus de decisions poden afectar el nostre futur i provocar inquietud
per la por a equivocar-se, decebre o perdre oportunitats. És a dir, la sensació de pensar que en un futur
puguem imaginar amb un altre tipus de final.

Penso que una de les primeres grans decisions que fem com a persones quan som infants és pensar què
vols fer durant el teu temps lliure. En el meu cas, vaig DECIDIR que volia jugar a futbol. A partir d'aquesta
DECISIÓ es van encadenar un seguit de successos durant 26 anys seguits. Entrenaments setmanals,
partits, voltar per Catalunya per jugar, canvis d'equips, canvis de companys/es i amistats, vivències,
experiències, campionats, lesions, victòries, derrotes, tornejos, reconeixements, decepcions...

PRENDRE UNA DECISIÓ, EM RETIRO

Vaig començar a jugar al club del meu poble (el CF Bellcaire), que un any més tard es va convertir amb el
CFB l'Empordanet, agrupant-se amb poblacions veïnes. D'adolescent em va sortir l'oportunitat de fitxar
amb la UE Figueres i posteriorment vaig passar per la PU Figueres i el FC l'Escala. Amb la majoria d'edat
vaig jugar amb l'UE Fornells, CF Viladamat, una segona i llarga etapa al FC l'Escala, UE Porqueres, el CE
Farners i finalment, vaig DECIDIR que volia finalitzar on havia començat de petit, al club el meu poble.
Fer un cap i cua. Anar a jugar per tancar una etapa. Una etapa llarga de 26 anys (dels 32 que tinc). Encara
que semblés una decisió senzilla, en aquell moment no ho era tant, ja que per edat, estat físic i
oportunitats podia haver continuat on era. 

Tot i això, tenia ganes d'ajudar al futbol del meu poble i vaig continuar endavant amb la meva decisió. Al
cap d'un mes em vaig trencar els meniscos del genoll esquerre; fet que em va fer parar i passar per
quiròfan. El temps de recuperació va ser força més llarg de l'esperat. No vaig poder participar com
m'hagués agradat amb l'equip. La meva ment em deia que no podia plegar d'aquesta manera. Aleshores
la meva DECISIÓ va ser fer 1 ÚLTIM ANY PASSÉS EL QUE PASSÉS! Coses del destí... la temporada va ser
excel�lent i amb el CF Bellcaire vam aconseguir un ascens històric sense perdre cap partit de la lliga.
Individualment, vaig participar durant tota la temporada als partits sense gaires molèsties.

Pel meu cervell, durant aquells últims dies, van voltar un
munt de sensacions. "És el millor moment per plegar? I
si m'equivoco? I si no? I si sí?. El temps, com amb la
majoria de coses, ho dirà." Personalment i encara que hi
donés voltes i voltes no trobava cap millor moment que
tancar aquesta gran etapa a casa, fent un cap i cua amb
aquesta alegria col�lectiva.
No puc acabar aquesta història personal sense donar les
gràcies al senyor Jaume Hugas, que durant els primers
anys em va portar sempre als entrenaments quan els
meus pares treballaven i no ho podien fer.

Gràcies als entrenadors, companys d'equips, fisioterapeutes, metges, direccions tècniques,
directives, amics i aficionats que heu compartit amb mi algun moment d'aquest camí.
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Banc de cal ferrer
Soc la filla d'en Peret i la Quimeta de cal Ferrer.

Un bon dia, fa uns cinquanta anys, el pare es va llevar i va tenir la idea que volia fer un banc a sota del
balcó de casa, perquè creia que seria molt útil per tota la gent, ja que en aquella època no n'hi havia cap
en tot el poble.El pare tot decidit va anar a parlar amb el tiu Carlos, que era el fuster del poble, perquè li
vengués tres fustes per fer el banc, però el tiu els hi va regalar de bon grat. Ja tinc tot el que necessito, va
dir el pare: el tiu hi posa la fusta i jo el ferro!

Quan el va tenir acabat el va posar a la paret de casa i va fer molt de servei a la gent del poble. Els que
tornaven del mercat de Torroella amb l'autobús que anava a Albons, i s'aturaven a can Vilà, pujaven
carregats i els que vivien a dalt al poble feien parada al banc a descansar una estona per poder pujar més
tranquils cap a casa seva. Uns anys més tard, van posar el Banc Popular aquí a casa. Com que a dintre
només hi cabien quatre persones, la resta s'havia de quedar a fora i s'esperaven asseguts al banc que va
fer el pare. Després de trenta anys a davant de casa hi van posar un cafè. Com que a dins no s'hi podia
fumar, la gent sortia a seure al banc de casa i així podien prendre el cafè i fumar mentre feien petar la
xerrada. 

Fa poc, quan varen parlar que farien les obres al carrer Molí, vaig pensar que em farien treure el banc. Un
dia vaig veure un senyor que vaig pensar que era arquitecte i li vaig dir: Bon dia, li volia fer una pregunta?
Em faran treure el banc? I ell em va contestar que això li havia de preguntar a l'alcaldessa.Uns dies més
tard la vaig veure pel carrer i li vaig preguntar: Ceci, em faràs treure el banc? I ella em va contestar: No,
perquè no fa cap nosa. Li vaig explicar que aquest banc té cinquanta anys i ella em va dir que amb més
motiu s'hi ha de quedar, per l'antiguitat que té. Li vaig dir: molt agraïda!

Així que moltes gràcies a la gent que ha fet possible que aquest banc tornés a Cal Ferrer, i respecte
l'empresa Rubau Tarrés els hi vull agrair a en Josep i als homes que van treballar durant mesos al carrer
Molí de Bellcaire, la seva amabilitat. Durant totes les obres es van mostrar servicials i amb ganes d'ajudar
a la gent gran que ho necessitàvem. Aquí al carrer érem quatre persones grans que si no hagués estat
per ells no podríem haver sortit de casa, ja que van haver d'aixecar les voreres. Cada vegada que ens veien
venien a donar-nos la mà i ens ajudaven a creuar.

Moltíssimes gràcies i molt Bon Nadal

La Pepita de cal Ferrer



La Dolors Janoher diu que no la tenia escrita en
lloc, i que ha fet memoria de la lletra. Es una
sardana titulada "La Ginestera". Segons deia la
seva mare, la va escriure un home de Jafre que
li deien en "TASSIS". La va començar a escoltar
el dia que va fer la 1ª Comunió. No sap si algú
l'ha musicada...

“LA GINESTERA”  
(sardan a)

 
Ginestera, bonica , riallera !

Quan comença a florir la verda ginesta,
veureu com s’alça ufana i riallera,

es que anuncia la primavera
i el gram que quan es florit,

és molt escollit per la masovera.
Oferiu-li de bon grat,

Que la sardana ja ha començat
La, la la la lara la la la la
Comenceu-la a repuntar,

tan petits com grans, doneu-vos les mans…
Que la tenora ja ha començat
Feu un rotllo gran , catalans !

Quan comença el cant, el cant de la tenora,
totes les parelles es miren alhora 

i mostrant gran joia, se sent en veu baixeta:
que ets bonicoia, bonicoia ! 

la , la la la lara la la la .
La sardana és, de les dançes més belles que hi

ha
Que solen cantar les mares, per fer dormir els

infants.
La més bella, de les dançes que es fan i es

desfan .
Coneixent l'únic amor una tarda que era festa,

Allà dalt del Serrat mentre collia ginesta,
el galan s’alça i diu: no sents com a baix la

plana…
agafa la ginesta i anem , que ha començat la

sardana.
Uns la sardana mirant, altres saltironejant,

I per fer més bonica la festa,
Portem tots els catalans en el pit o bé a les

mans
un bonic ramell de ginesta

que es la flor encisera, que perfuma
l’Empordà,

Visca la ginestera, visca el poble català.!!!
                                                  

 Autor : en “Tassis de Jafre”

Ramon Manent i Folch

En aquesta nova temporada del Cançoner de El
Castell començo una sèrie que tindrà com a objectiu
anar publicant a cada número una cançó de les que
van formar part durant tants anys de l’espectacle
Bandera de Catalunya. 

Crec que Bellcaire té un patrimoni musical molt
valuós en aquesta col�lecció de cançons i que val la
pena que d’alguna manera quedin recollides aquí. És
bo no perdre la memòria de les coses que ens
identifiquen i encara més que les noves generacions
tinguin l’oportunitat de conèixer-les. 

En aquest primer lliurament comencem amb la
cançó que sempre va iniciar l’espectacle des de l’any
1997 i que la Pepita Fàbregas i l’Imma Puig van
interpretar a les primeres representacions de la
magnífica obra de l’Esteve Albert, amb tanta gràcia i
fermesa. La partitura que hi adjunto és la de la
melodia pelada sense les veus que un bon dia en vaig
escriure per a ser cantada a quatre veus i que
darrerament ha seguit servint per obrir l’espectacle
en les diverses versions de l’obra que s’han anat
representant.

Lletra i solfa i en aquest cas el codi QR del vídeo
col�lectiu (preciós) que la gent de Bandera va penjar al
you tube en època del confinament pel covid 19
serviran perquè es pugui aprendre o si més no, per
repassar i seguir gaudint de la cançó.

Perquè no es dexin de cantar. Salut i cantera,
bellcairencs! 

TERRA DE VENT
Poesia: Maria Perpinyà
Música M.Dolors Masferrer/ Harmonització: Ramon
Manent

Terra del bell reposar i de frisances despertes:
Empordà, planter d’ànimes obertes,

clarors i esbatanament,
mel i sal de Grècia antiga,

a ta bellesa present
ladel passat s’entrelliga.

Tu em duus al cor, jo al cor t’he posat
ensems amador i amada.

Terra del cel esventat,
terra de l’ampla abraçada
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Les redaccions de la Coral�lí i la Paula, han obtingut els premis literaris del concurs de St.
Jordi del seu Institut. Són dues joves promeses de l’escriptura Bellcairenca.

SIENDO SARA

Coral�lí Pidemunt

Nunca me he querido abrir tanto con una persona, pero creo que él es el indicado y que es el momento de que
sepa mi verdadera historia. Lo veo a lo lejos, anda a un paso ligero, mira de lado a lado buscándome. Me
muerdo las uñas de los nervios, no sé en qué momento decidí esto pero creo que no me arrepentiré.

Hola me llamo Sara y soy una niñ... si, una niña, eso es lo que soy. Tengo 16 años, soy alta y morena, una chica de
carácter cerrado y tímido y hay una cosa que me preocupa, mis inseguridades. No he sido muy aceptada por
los demás, sobre todo en el anterior instituto. Vivo con mis tíos desde hace dos años, justamente cuando
mamá se metió en el tema del alcohol por culpa de los maltratos de mi padre, ahora él está cumpliendo una
condena de prisión de 5 años. Mamá está en un centro de desintoxicación y yo en un nuevo pueblo, nuevo
colegio y nueva casa con mis tíos. Si todo va bien pronto podré ver a mamá, cada dia nos llamamos, la echo
mucho de menos. Nico, un amigo de clase, fue el único que me ayudó cuando llegué aquí. Él fue el primero en
saber todo el tema de mis padres y siempre ha estado a mi lado. Por esa razón le quiero confesar algo, tengo
miedo de que nuestra relación cambie, pero no lo puedo ocultar más.

Hoy 6 de agosto hace un calor impresionante. Me encuentro justamente en un banco de un parque donde lo
conocí aquella noche, ninguna volverá a ser tan especial. Miro a Nico fijamente hasta que nuestras miradas se
cruzan, él se dirige hacia mí. Me llama la atención la forma en que camina, me gusta porque va al ritmo de la
canción que se reproduce en mis auriculares. Lo reviso de arriba a abajo unas 3 veces, que guapo va. Me quedo
embobada mirándolo hasta que lo tengo delante. Después de que repitiera mi nombre por cuarta vez me doy
cuenta de que he estado más de un minuto sin responder, me quito los auriculares, me da un poco de
vergüenza y me quedo callada. Hay tensión entre él y yo, Nico se atreve a preguntar si estoy bien, respondo con
un simple “sí” dejando escapar el aire entre mis dientes, me tiembla una pierna, veo que se da cuenta. Sin
mirarle a la cara le digo que he estado mucho tiempo queriendo contarle una cosa, se me atascan las palabras.
Un ambiente cálido nos rodea, me da el sol en la cara y me deja un poco enrojecida. Noto que su mano se
desliza por mi muslo, me pongo más nerviosa de lo que estaba. Nico se me acerca al oído y me susurra -estate
tranquila sea lo que sea para mi siempre seras la mejor-. Las palabras que acabo de escuchar me dan un
pinchazo en el corazón. Se me acerca y con el dedo índice en mis labios me hace callar, siento mariposas en el
estómago. En un breve momento tengo sus labios pegados a los míos, el corazón me late cada vez más rápido,
cierro los ojos y disfruto de ese momento que estaba esperando hacía mucho tiempo. Ya llevamos unas tres
semanas saliendo y Nico no entiende porque evito esos momentos más íntimos, al final no le conté nada, todo
es perfecto.

Estamos a viernes y resulta que sus padres se van de fin de semana y él me ha invitado a su casa, a dormir, le
he dicho que sí iré pero estoy un poco preocupada por lo que puede llegar a pasar. Abro el armario, tengo un
dilema, no sé qué ponerme. Finalmente, cojo unos tejanos azules cortos y una camiseta de tirantes roja y le
tomo prestado a mi tía un jersey blanco con unas letras en el centro, creo que si por la noche vamos a dar una
vuelta tendré frío. Me preparo en una mochila la ropa de mañana , un pijama, un peine y el cepillo de dientes.
Me despido de mis tíos y salgo de casa. Que ganas tengo de verle. Llegó a la calle y veo la casa número 3, allí es
donde vive él y solamente al subir las 2 escaleras que llegan a su puerta, él ya me escucha y abre. Me da un
abrazo levantándome del suelo. Me invita a entrar y me dice tonteando -como en tu casa- con la mano me
hace un gesto caballeroso, los dos nos reímos. Después de comer nos sentamos en el sofá y ponemos una serie
que nos gusta mucho a los dos. Me pasa un brazo por detrás yo apoyo la cabeza en su hombro, me da un beso
en la frente y le devuelvo el beso en la boca. Baja lentamente la mano hasta encontrar el botón de mis tejanos
y poco a poco me los baja y pronto se da cuenta que ..., intento decirle de alguna manera que pare pero
demasiado tarde. Nico se aparta, me dice gritándome que me vaya, me abrocho los pantalones cojo mis cosas
y me voy corriendo entre lágrimas.

 EL CASTELL 68[34]

Narracions guanyadores



Mi madre ha venido a pasar unos días a casa de mis tíos, le permiten salir del centro los fines de semana y
festivos, está mucho mejor y hace ya tiempo que no prueba ni una gota de alcohol. Suerte que ella me
apoya y que se lleva poco a poco mi tristeza escuchándome y ofreciéndome su hombro para llorar.

Ha pasado ya mucho tiempo, Nico no me habla ni coge mis llamadas, me ignora y evita cruzarse conmigo.
Ya no hay ningún vínculo entre él y yo, aun asi me esta matando el dolor, no lo he superado. Me despierto
exaltada de un sueño donde salía Nico, miro la hora del móvil son las 6:23 lo desbloqueo, mi instinto me hace
mirar si me ha respondido. Veo que no pero tampoco me sorprende, con el dedo índice deslizó poco a poco,
vuelvo a leer la última conversación que tuvimos, los ojos se me llenan de lágrimas y me impide seguir
leyendo. Sin pensar salto de la cama me secó las lágrimas, me pongo una sudadera encima de la camiseta
de pijama y salgo a la calle en dirección al banco. Me siento, cierro los ojos y como una voz lejana suena en
mi cabeza la frase que me dijo ese día “estate tranquila sea lo que sea para mi siempre serás la mejor”.
Recuerdo ese momento de él besándome, me ahogo entre mis lágrimas, veo borroso, a lo lejos se acerca a
una persona y me cubro con las manos la cara, no quiero que me vea llorando. Noto una presencia a mi lado
y una voz masculina me dice “sabia que te encontraría aquí” me quita las manos de la cara y susurra “he sido
un estupido, pero me he dado cuenta que no puedo vivir sin ti” se repite con eco dentro de mi, me quedo en
sorprendida no sé reaccionar delante de esa situación. Me lleno de felicidad.  
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EL SOMNI
Paula Oliu 

Tenia els ulls borrosos quan es va despertar. La sensació que havia fet alguna cosa malament l'envaïa, tot i això,
no recordava què.Es va intentar posar dreta, però tenia una ferida al peu i va caure. Quan va trobar on es podia
recolzar per aixecar-se es va curar el peu amb un tros esparracat de la seva roba.
De cop i volta va sentir uns passos que s'apropaven i quan l'individu propietari d'aquells passos va entrar a
l'habitació ho va recordar de seguida. No hauria d'haver confiat en ell, la va manipular i la va obligar a fer coses
que ella no volia.

Després de recordar de tot el que havia passat es va fixar en el que portava agafat a l'espatlla, un noi d'uns vint
anys estava inconscient i amb una ferida al braç que encara estava sagnant. Ell, el va tirar a terra sense
preocupar-se de la ferida del noi i va tornar a tancar la porta. Es va afanyar a guarir-lo abans no moris
dessagnat.

Les següents setmanes es va dedicar a idear un pla per escapar-se i esperar que el noi despertes.Quan el noi va
despertar-se es va posar mans a l'obra a ajudar-la. Durant setmanes només paraven per dormir la resta de les
hores continuaven ideant el pla i coneixent-se millor.

Quan va arribar el dia d'escapar-se van sentir que s'acostava, però ells ja tenien un pla B. Havien creat un
ganivet per clavar-li al peu, no volien matar a ningú, no eren com ell.Quan l'home va obrir la porta ells es van
adonar del fet que portava a una noia, però ella estava conscient i no tenia cap ferida, però estava plorat. El noi
també se n'havia adonat i quan l'home va deixar la noia a terra ell li va clavar el ganivet al peu.Van començar a
córrer, però, per coses del destí, hi havia guàrdies i van començar a perseguir-los. Portaven armes així que,
quan ella va tirar-li's el ganivet ells van començar a disparar i, per mala sort, li van donar a ella.
Va notar com els ulls se li tancaven i va començar a sentir son. Va intentar treure's la sensació, però la son va
guanyar i va tancar els ulls de cop.

Va despertar-se per culpa d'una llum, era allò el que es veia després de morir? Va mirar al seu voltant i va veure
que estava en una habitació. Una veu la cridava, en sentir aquella veu es va quedar sorpresa, era la seva
mare.Tot havia estat un somni?

Quan es va aixecar li va fer mal el peu, se'l va mirar per saber perquè li feia mal hi va veure la mateixa ferida del
seu somni. Es va quedar atònita, i es va preguntar si havia sigut un somni o havia sigut una altra cosa...
                                                                                                                                                                                                




